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(folytatás a 6. oldalról)
A 2005. évi működési költ

ségvetés az ésszerű takarékos
ság jegyében készült. Nem cél
ja az előző években gyakorlattá 
vált metodika, hogy „a műkö
dés mindenek előtt”, s ennek 
érdekében „a vagyon felélése is 
megengedett.” Feltételezi, 
hogy a beruházások egy része 
(pl. fűtéskorszerűsítés, infor
matikai fejlesztés) elősegíti a 
gazdaságosabb működést. A 
beruházások elmaradása ese
tén a költségvetés nem lesz 
teljesíthető.

Az idei költségvetés ké
szítésénél egyik fő szempont 
volt, hogy az előző évek el
maradt beruházásai (útépí
tés, járdaépítés, stb) végre
hajthatók legyenek.
Miután a fedezetét nem a va
gyon feléléséből kívántuk biz
tosítani, a lehetséges megoldás 
a hitel felvétele.

- Túl a politikai akaraton, a 
pénzügyes szemével, érdemes-e 
hitelt felvenni a fejlesztésekre?

- Az Önkormányzatok 

számára meglehetősen szigorú 
törvényi előírások vannak élet
ben a felvehető hitel nagyságá
ra vonatkozóan, amely biztosít
ja, hogy az önkormányzatok 
mindenképpen vissza tudják 
azt fizetni. Az engedélyezett 
összeg kizárólag az Önkor
mányzat saját bevételeitől függ, 
ezt minden évben ki kell szá
molni, a hitelt folyósító bank 
pedig ellenőrzi. A két évre ter
vezett hitelfelvételünk nem éri 
el a hitelkorlátot, a törlesztésre 
vonatkozóan rendkívül előnyös 
ajánlatot kaptunk, amely a költ
ségvetésünket sem terheli meg 
túlságosan.

- Azon lehet vitatkozni, 
hogy a fejlesztési célok között 
szerepeljen-e olyan beruhá
zás, amely a későbbiekben va
lamilyen módon bevételhez 
juttatja Budakeszit. A jelenle
gi költségvetés nem tervez 
ilyen „termelő” beruházáso
kat, mivel a legszükségesebb, 
és az évek óta elmaradt fej
lesztési kiadások volumené
ben legnagyobb része az út
hálózat, ill. a járdák helyreho
zatalát tartalmazza.

Amennyiben a kétéves be
ruházási terv megvalósul, az 
megteremti nem csak a va
gyon növelésének, hanem a 
vagyon hasznosításának a fel
tételét is.
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Közéleti Páholy

Haladás vagy megállás
Január 19-én Vadász János kor
mánymegbízott volt a Közéleti 
Páholy vendége, aki a készülő 
közszolgálati törvényről be
szélt. Két éve dolgozik munka
társaival együtt a törvény ki
dolgozásán. Februárban társa
dalmi vitára kerül a törvény, s 
ha a nyári törvénykezési szü
net előtt elfogadja a parla
ment, 2006. január l-től ha
tályba is léphet. Cikkünk tech
nikai okokból nem jelenhetett 
meg előző havi számunkban. 
Most pótoljuk.

Az Európai Unió már húsz éve ke
resi a lehetőségét az egységes 
közszolgálat kialakításának. Ma
gyarországon 1867-ben, a Ki
egyezés után fogadták el az első 
ilyen törvényt, s a későbbi tör
vénycikkek is egységesen a köz
szolgálatra vonatkoztak, Európá
ban egyedül állóan. Amikor a 
rendszerváltás után újra akarták 
szabályozni ezt a területet, saj
nos, nem az 1945-ig érvényben

Pannónia Kincse

Budakeszi kincse
Poczik Ferenc életének törté
nete egy időre találkozott Bu
dakeszi történetével - a gyü
mölcsöskertek kedvelőinek és 
a csemegeszőlő termesztők 
(no meg evők!) nagy örömére.

Poczik Ferenc szőlőmíves 8 hold 
szőlővel rendelkező, jómódú csa
ládban látta meg a napvilágot 
1894-augusztus 18-án Gyöngyö
sön. Édesapja Poczik Mihály és 

édesanyja Bozóki Erzsébet 7 
„minta” gyermeket nevelt, akik az 
iskolában nem csak elevenségük
kel, de éles eszükkel is kitűntek. 
1900-ban Gazdasági Ismétlő Is
kolát szerveztek Gyöngyösön 
azok számára, akik nem jártak kö
zépiskolába. Itt télen elméleti tár
gyakat tanultak, tavasszal, nyá
ron és ősszel pedig gyakorlati 
munkát végeztek a szőlőben, 
konyhakertben és faiskolában. Ta
nulmányaik bevégzése után a 
Poczik testvérek a családi szőlő
ben dolgoztak. Élték a maguk bé

volt Magyari Zoltán-féle törvény
hez nyúltak vissza, hanem külön
választották a köztisztviselőket 
és a közalkalmazottakat. Ma 
negyvenezer (!) paragrafus szabá
lyozza a 800.000 fős állomány 
munkáját. Sok a megengedő, sok
féleképpen értelmezhető szabály, 
ugyanakkor semmilyen szankciót 
nem tartalmaz.

A 2002-es választások után a 
közalkalmazottak (600.000 dol
gozó) azonnali 50%-os béreme
lést kaptak, ami 421 Mrd forintot 
jelentett a költségvetésben. Ilyen 
béremelésre 60 éve nem volt pél
da. A kormány szándéka szerint a 
továbbiakban is az inflációs szint 
feletti béremelés lesz, ezzel is kö
zelítve az EU-s normákhoz. A 
bértábla januárban 7,5%, szep
temberben 4,5% béremelést biz
tosít.

A közszolgálatban dolgozók 
munkájának három jellemzője 
kell, hogy legyen: pártatlanság, 
méltányosság, szakszerűség. A 
készülő új közszolgálati törvény 

kebeli életét, mígnem „Szerbiá
ban megfújták a trombitát,” s ki 
nem ütött az első háború. Három 
Poczik fiú rukkolt be a 10-es gya
logezredbe, s egyikük ma is a San 
folyó mentén alussza a hősi ha
lottak igaz álmát. Ferencnek is 
nehéz sors jutott: orosz fogságba 
esett, ahonnan csak 1922-ben 
került haza. Kitűnő katona volt, s 
hívták a Testőrségbe is. O azon
ban sietett haza kedves szőlei- 
hez. Vincellér Iskolát végzett, te
hát szakképzett szőlőmunkás 
lett.

1929 tavaszán dr. Grőber Fe
renc gyöngyösi járási főszolgabíró 
budakeszi birtokára fogadta fel 
vincellérnek. Feleségül vette Szé
kely Máriát és az ifjú pár testvérei 
közül Juliannával és Máriával Bu
dakeszire költözött. A munka 
szép feladat volt egy ambiciózus 
fiatalembernek. A 20 holdas Grö- 
ber-birtok, szőlőből és gyümöl
csösből állt. Új fajták nemesítésé

be fogott. Legsikeresebb alkotása 

400 paragrafusból áll. Az általá
nos rész mintegy 230 §-t tartal
maz. A különös részre vonatkozó 
joganyag három fejezete: fegyve
res rendészet, hivatalokban dol
gozók, közintézmények.

A mai bérek a jelenlétet fize
tik meg, a minőséget már nem. 
Az új bérrendszerben a jelenlegi 
tervek szerint a 100 %-ot jelentő 
munkabérből 65 %-ot kell egy 
bértáblában koncentrálni, 15 % 
pótlékot ad azoknak, akik erre rá
szolgálnak, a valódi tevékenysé
get díjazza, 20 % pedig a teljesít
mény, az eredményesség jutalma. 
A fenti bérrendszer bevezetése 
több évet igényel. A törvény el
fogadása után első lépésként a 
legalacsonyabb fizetési régióban 
lévő 161.000 fő fizetését kell javí
tani.

Minden érdekeltet bíztatok, 
vegyen részt a törvényalkotás
ban, észrevételeivel, javaslataival 
segítse, hogy minél jobb jogsza
bály születhessen.

Asztalos Qyuláné

a Pannónia Kincse 1942-ben a 
Szőlőskertek királynője musko
tály és Cegléd szépe keresztezé
sével jött létre. A mű csemege
szőlő a javából, amely oly sok 
munkájával szemben túlélte a 
második háború rettenetes pusz
títását. 1946-tól szaporítják, Bu
dakeszin házi kertekben majd ké
sőbb széles körben is elterjedt. 
Ismerhetjük Pannónia avagy Poc
zik 2 néven is. Ha ma csemege
szőlőt telepítenénk az első 7-8 
fajta között szerepelne a Pannó
nia Kincse is.

1946-ban feleségével vissza
került Gyöngyösre. 1959-től a 
Mátragyöngye TSZ-ben szőlészeti 
brigádvezető lesz. Nagy lelkese
déssel dolgozott, és tanította a fi
atalokat: 71 évesen ment nyug
díjba. 1974- április 5-én halt meg 
tüdőgyulladásban. 2002-ben 
Gyöngyös város utcát nevezett el 
róla a Papjussi dűlő közelében, 
ahol nemesítő munkáját végezte.
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